

Cijferkaart

Juli 2023



Fiscale en sociale cijfers

Vanaf 1 juli 2023

Fiscale cijfers

Inkomstenbelasting: box 1

Belastingtarieven jonger dan de AOW-leeftijd (artikel 2.10 lid 1 Wet IB 2001)				
Schijf	Belastbaar inkomen uit werk en woning		Tarief	Maximale heffing over de schijf
	meer dan	maar niet meer dan		
1	€ 0	€ 73.031	36,93%	€ 26.970
2	€ 73.031	-	49,50%	∞

Belastingtarieven ouder dan de AOW-leeftijd (artikel 2.10 lid 1 Wet IB 2001)				
Schijf	Belastbaar inkomen uit werk en woning		Tarief	Maximale heffing over de schijf
	meer dan	maar niet meer dan		
1	€ 0	€ 37.149	19,03%	€ 7.069
2	€ 37.149	€ 73.031	36,93%	€ 13.251
3	€ 73.031	-	49,50%	∞

Belastingtarieven geboren voor 1 januari 1946 (artikel 2.10a lid 1 Wet IB 2001)				
Schijf	Belastbaar inkomen uit werk en woning		Tarief	Maximale heffing over de schijf
	meer dan	maar niet meer dan		
1	€ 0	€ 38.703	19,03%	€ 7.365
2	€ 38.703	€ 73.031	36,93%	€ 12.667
3	€ 73.031	-	49,50%	∞

Bijtelling in verband met grondslagverminderende posten (artikel 2.10 leden 2 en 3 & artikel 2.10a leden 2 en 3 Wet IB 2001)	
Maximale aftrektarief grondslagverminderende posten	36,93%
Bijtelling in verband met grondslagverminderende posten	12,57%

De hierboven bedoelde grondslagverminderende posten zijn:

- De ondernemersaftrek
- De MKB-winstvrijstelling
- De terbeschikkingstellingsvrijstelling
- De aftrekbare kosten eigen woning
- De persoonsgebonden aftrek
 - Uitgaven voor onderhoudsverplichtingen (alimentatie)
 - Uitgaven voor specifieke zorgkosten
 - Weekenduitgaven voor gehandicapten
 - Aftrekbare giften

Verliesverrekening (artikel 3.150 Wet IB 2001)	3 jaar terug, 9 jaar vooruit
Grens middelingsteruggaaf* (artikel 3.154 Wet IB 2001)	€ 545

* De middelingsregeling is afgeschaft per 1 januari 2023. Het laatste tijdvak waarover kan worden gemiddeld is 2022 t/m 2024.

Inkomstenbelasting: box 2

Belastingtarief (artikel 2.12 Wet IB 2001)	26,90%
Verliesverrekening (artikel 4.49 Wet IB 2001)	1 jaar terug, 6 jaar vooruit

Inkomstenbelasting: box 3

Rendementspercentages (artikel 5.2 Wet IB 2001)	
Categorie	Percentage
Bank- en spaartegoeden en contant geld	begin 2024 bekend
Beleggingen en andere bezittingen	6,17%
Schulden	begin 2024 bekend

Schuldendrempel (artikel 5.3 lid 3 onderdeel f Wet IB 2001)	
Alleenstaanden	Fiscaal partners
€ 3.400	€ 6.800

Belastingtarief (artikel 2.13 Wet IB 2001)	32%
---	-----

Vrijstellingen		
	Alleenstaanden	Fiscaal partners
Heffingsvrij vermogen (artikel 5.5 Wet IB 2001)	€ 57.000	€ 114.000
Kapitaal- en uitvaartverzekeringen (artikel 5.10 onderdeel a Wet IB 2001)	€ 7.913	Vrijstelling per verzekerde
Contant geld, chipkaart, cadeaubonnen (artikel 5.10 onderdeel d Wet IB 2001)	€ 596	€ 1.192
Groene beleggingen (artikel 5.13 Wet IB 2001)	€ 65.072	€ 130.144
BHW-kapitaalverzekeringen (afgesloten voor 15 september 1999) (onderdeel AN lid 1 Invoeringswet Wet IB 2001)	€ 123.428	€ 246.856

Eigen woning

Eigenwoningforfait (artikel 3.112 Wet IB 2001)		
WOZ-waarde		Eigenwoningforfait op jaarbasis
meer dan	minder dan	
€	€ 12.500	nihil
€ 12.500	€ 25.000	0,10%
€ 25.000	€ 50.000	0,20%
€ 50.000	€ 75.000	0,25%
€ 75.000	€ 1.200.000	0,35%
€ 1.200.000	-	€ 4.200 + 2,35% van de WOZ-waarde boven € 1.200.000

Kamerverhuurvrijstelling (artikel 3.114 Wet IB 2001)	€ 5.881 per jaar
Uitkeringsvrijstelling kapitaalverzekeringen KEW / SEW / BEW (artikel 10bis.6 Wet IB 2001)	€ 184.500 per persoon
Aftrek wegens geen of geringe eigenwoningschuld (Wet Hillen) (artikel 3.123a Wet IB 2001)	83 1/3%

Uitgaven voor inkomensvoorzieningen

Jaarruimte (artikel 3.127 Wet IB 2001)	
Formule jaarruimte	13,3% x PG – 6,27 x A – NPP/0,505 – FOR
Premiegrondslag (PG) maximaal	€ 115.164
AOW-franchise	€ 13.646
Jaarruimte maximaal	€ 15.317

Reserveringsruimte (artikel 3.127 lid 2 Wet IB 2001)	
Formule reserveringsruimte	17% x PG
Reserveringsruimte maximaal	€ 8.065
Reserveringsruimte maximaal indien ouder dan 56 jaar en 10 maanden	€ 15.922

Ondernemers

Oudedagsreserve (artikel 3.68 Wet IB 2001)	
Oudedagsreserve	afgeschaft vanaf 1 januari 2023

Aftrekposten inkomstenbelasting

Kleinschaligheidsinvesteringsaftrek (artikel 3.41 Wet IB 2001)		
Investeringsbedrag		Kleinschaligheidsinvesteringsaftrek
meer dan	maar niet meer dan	
€ 0	€ 2.600	€ 0
€ 2.600	€ 63.716	28% van het investeringsbedrag
€ 63.716	€ 117.991	€ 17.841
€ 117.991	€ 353.973	€ 17.841 - 7,56% van het investeringsbedrag boven € 117.991
€ 353.973	-	€ 0

Energie-investeringsaftrek (artikel 3.42 Wet IB 2001)	
Energie-investeringsaftrek	45,5% van de energie-investeringen
Budget energie-investeringsaftrek	€ 249 miljoen

Milieu-investeringsaftrek (artikel 3.42a Wet IB 2001)	
Categorie I	45% van de milieu-investeringen
Categorie II	36% van de milieu-investeringen
Categorie III	27% van de milieu-investeringen

Zelfstandigenaftrek (artikel 3.76 Wet IB 2001)	
Zelfstandigenaftrek tot AOW-leeftijd	€ 5.030
Zelfstandigenaftrek vanaf AOW-leeftijd	€ 2.515
Startersaftrek tot AOW-leeftijd	€ 2.123
Startersaftrek vanaf AOW-leeftijd	€ 1.062

De zelfstandigenaftrek wordt de komende jaren afgebouwd volgens het onderstaande afbouwschema:

2022	2023	2024	2025	2026	2027
€ 6.310	€ 5.030	€ 3.750	€ 2.470	€ 1.200	€ 900

Aftrek speur- en ontwikkelingswerk (artikel 3.77 Wet IB 2001)	
Aftrek speur- en ontwikkelingswerk	€ 14.202
Verhoging startende ondernemer met S&O-verklaring	€ 7.106

Meewerkaftrek (artikel 3.78 Wet IB 2001)		
Aantal uren dat de partner meewerkt		Meewerkaftrek
gelijk aan of meer dan	maar minder dan	
525	875	1,25% van de winst
875	1.225	2% van de winst
1.225	1.750	3% van de winst
1.750	-	4% van de winst

Startersaftrek bij arbeidsongeschiktheid (artikel 3.78a Wet IB 2001)	
Aantal keer waarin de startersaftrek bij arbeidsongeschiktheid in de afgelopen 5 kalenderjaren is toegepast	Startersaftrek bij arbeidsongeschiktheid
0	€ 12.000
1	€ 8.000
2	€ 4.000
3	€ 0

Stakingsaftrek (artikel 3.79 Wet IB 2001)	€ 3.630
MKB-winstvrijstelling (artikel 3.79a Wet IB 2001)	14% van de winst na toepassing ondernemersaftrek

Omzetten stakingswinst in lijfrente (artikel 3.129 Wet IB 2001)	
Ouder dan 61 jaar en 10 maanden	€ 510.970
Ten minste 45% arbeidsongeschikt	
Staking door overlijden	
Ouder dan 51 jaar en 10 maanden	€ 255.495
Lijfrenten gaan direct in	
Overige gevallen	€ 127.755

Gebruikelijk loon dga (artikel 12a Wet LB 1964)	€ 51.000
--	----------

Vennootschapsbelasting

Tarieven (artikel 22 Wet Vpb 1969)		
Belastbare winst		Belastingtarief
meer dan	maar niet meer dan	
€ 0	€ 200.000	19%
€ 200.000	-	25,8%

Verliesverrekening (artikel 20 Wet Vpb 1969)	
Verliesverrekening vennootschapsbelasting	1 jaar terug, onbeperkt vooruit
Maximale bedrag verliesverrekening	€ 1 miljoen + 50% van de resterende winst in het jaar waarin wordt verrekend

Resultaat uit overige werkzaamheden

Terbeschikkingstellingsvrijstelling (artikel 3.99b Wet IB 2001)	12% van het resultaat uit ter beschikking stellen van vermogensbestanddelen
--	---

Heffingskortingen

Algemene heffingskorting (artikel 8.10 Wet IB 2001)		
Tot AOW-leeftijd		
Belastbaar inkomen uit werk en woning		Algemene heffingskorting
meer dan	maar niet meer dan	
€ 0	€ 22.660	€ 3.070
€ 22.660	€ 73.031	€ 3.070 – 6,095% x (inkomen - € 22.600)
€ 73.031	-	€ 0
Vanaf AOW-leeftijd		
Belastbaar inkomen uit werk en woning		Algemene heffingskorting
meer dan	maar niet meer dan	
€ 0	€ 22.660	€ 1.583
€ 22.660	€ 73.031	€ 1.583 – 3,141% x (inkomen - € 22.600)
€ 73.031	-	€ 0

Arbeidskorting (artikel 8.11 Wet IB 2001)		
Tot AOW-leeftijd		
Arbeidsinkomen		Arbeidskorting
meer dan	maar niet meer dan	
€ 0	€ 10.740	8,231% x arbeidsinkomen
€ 10.740	€ 23.201	€ 884 + 29,861% x (arbeidsinkomen - € 10.740)
€ 23.201	€ 37.691	€ 4.605 + 3,085% x (arbeidsinkomen - € 23.301)
€ 37.691	€ 115.295	€ 5.052 – 6,51% x (arbeidsinkomen - € 37.691)
€ 115.295	-	€ 0
Vanaf AOW-leeftijd		
Arbeidsinkomen		Arbeidskorting
meer dan	maar niet meer dan	
€ 0	€ 10.740	4,241% x arbeidsinkomen
€ 10.740	€ 23.201	€ 457 + 15,388% x (arbeidsinkomen - € 10.740)
€ 23.201	€ 37.691	€ 2.374 + 1,589% x (arbeidsinkomen - € 23.201)
€ 37.691	€ 115.295	€ 2.604 - 3,355% x (arbeidsinkomen - € 37.691)
€ 115.295	-	€ 0

Inkomensafhankelijke combinatiekorting (artikel 8.14a Wet IB 2001)		
Tot AOW-leeftijd		
Arbeidsinkomen		Inkomensafhankelijke combinatiekorting
meer dan	maar niet meer dan	
€ 0	€ 5.547	€ 0
€ 5.547	€ 29.075	11,450% x (arbeidsinkomen - € 5.547)
€ 29.075	€ -	€ 2.694
Vanaf AOW-leeftijd		
Arbeidsinkomen		Inkomensafhankelijke combinatiekorting
meer dan	maar niet meer dan	
€ 0	€ 5.547	€ 0
€ 5.547	€ 29.075	5,90% x (arbeidsinkomen - € 5.547)
€ 29.075	€ -	€ 1.389

Jonggehandicaptenkorting (artikel 8.16a Wet IB 2001)	€ 820
--	-------

Ouderenkorting (artikel 8.17 Wet IB 2001)		
Verzamelinkomen		Ouderenkorting
meer dan	maar niet meer dan	
€ 0	€ 40.888	€ 1.835
€ 40.888	€ 53.122	€ 1.835 - 15% x (verzamelinkomen - € 40.888)
€ 53.122	€ -	€ 0

Alleenstaande ouderenkorting (artikel 8.18 Wet IB 2001)	€ 478
Korting voor groene beleggingen (artikel 8.19 Wet IB 2001)	0,7% van het vrijgestelde bedrag in box 3

Aanslag- en teruggaafgrens inkomstenbelasting	
Aanslaggrens inkomstenbelasting (artikel 9.4 Wet IB 2001)	€ 51
Teruggaafgrens inkomstenbelasting (artikel 9.4 Wet IB 2001)	€ 16

Schenk- en erfbelasting

Belastingtarieven (artikel 24 Successiewet 1956)				
Belaste verkrijging		Partners en kinderen	Kleinkinderen	Overige verkrijgers
meer dan	maar niet meer dan			
€ 0	€ 138.642	10%	18%	30%
€ 138.642	-	20%	36%	40%

Vrijstellingen erfbelasting (artikel 32 Successiewet 1956)	
Partner	€ 723.526
Kind, pleegkind, stiefkind	€ 22.918
Kleinkind	€ 22.918
Kind met beperking	€ 68.740
Ouder	€ 54.270
Overige verkrijger	€ 2.418

Vrijstellingen schenkbelasting (artikel 33 Successiewet 1956)	
Kind jaarlijks	€ 6.035
Kind (18 tot 40 jaar) eenmalig verhoogd	€ 28.947
Kind (18 tot 40 jaar) eenmalig verhoogd voor dure studie	€ 60.298
Verkrijger (18 tot 40 jaar) eenmalig voor eigen woning	€ 28.947
Overige verkrijger	€ 2.418

Sociale cijfers

Minimumloon (bruto)

Leeftijd	Minimumloon per maand	Vakantiegeld per maand	Minimumloon per jaar
21 jaar en ouder	€ 1.995,00	€ 159,60	€ 25.855,20
20 jaar	€ 1.596,00	€ 127,68	€ 20.684,16
19 jaar	€ 1.197,00	€ 95,76	€ 15.513,12
18 jaar	€ 997,50	€ 79,80	€ 12.927,60
17 jaar	€ 788,05	€ 63,04	€ 10.213,13
16 jaar	€ 688,30	€ 55,06	€ 8.920,37
15 jaar	€ 598,50	€ 47,88	€ 7.756,56

Maximumdagloon (bruto)

Maximumdagloon	€ 264,57
Maximumjaarloon	€ 69.052,77

Premie volksverzekeringen

Tot AOW-leeftijd		
Heffing	Tarief	Maximaal bijdrage-inkomen
AOW	17,90%	€ 37.149 per jaar
Anw	0,10%	€ 37.149 per jaar
Wlz	9,65%	€ 37.149 per jaar
Vanaf AOW-leeftijd		
Heffing	Tarief	Maximaal bijdrage-inkomen
AOW	-	-
Anw	0,10%	€ 37.149 per jaar
Wlz	9,65%	€ 37.149 per jaar

* Voor personen geboren vóór 1 januari 1946 geldt een maximaal bijdrage-inkomen van € 38.703.

Premie werknemersverzekeringen

Heffing	Premie	Maximumpremieloon
WAO-/WIA-basispremie (Aof) (hoog)	7,11%	€ 66.956 per jaar
WAO-/WIA-basispremie (Aof) (laag)	5,82%	€ 66.956 per jaar
Whk-rekenpremie (Werkhervattingskas)	1,34%	€ 66.956 per jaar
Awf-premie laag	2,64%	€ 66.956 per jaar
Awf-premie hoog	7,64%	€ 66.956 per jaar
Werkgeversbijdrage kinderopvang	0,50%	€ 66.956 per jaar

Parameters	
Gemiddeld premieplichtig loon	€ 36.200
Grens kleine/middelgrote werkgever	€ 905.000
Grens middelgrote/grote werkgever	€ 3.620.000

Premiecomponenten WGA en Ziektewet	WGA	Ziektewet
Gemiddeld percentage	0,87%	0,66%
Maximumpremie werkgevers	3,48%	2,64%
Minimumpremie werkgevers	0,21%	0,16%
Gemiddelde werkgeversrisico	0,59%	0,42%
Correctiefactor werkgeversrisico	1,11	1,17

Inkomensafhankelijke bijdrage Zorgverzekeringswet (Zvw)

Heffing	Tarief	Maximaal bijdrage-inkomen
Ondernemers	5,43%	€ 66.956 per jaar
Gepensioneerden	5,43%	€ 66.956 per jaar
Uitkeringsgerechtigden	6,68%	€ 66.956 per jaar

Ouderdom

Algemene Ouderdomswet (AOW)	
AOW-leeftijd	66 jaar en 10 maanden

	Bruto per maand *	Vakantiegeld	Bruto per jaar
Alleenstaand	€ 1.458,15	€ 76,08	€ 18.410,76
Partner met AOW	€ 993,16	€ 54,34	€ 12.570,00
Partner zonder AOW (volledige partnertoeslag)	€ 1.778,99	€ 108,68	€ 22.652,04
Partner zonder AOW (partnertoeslag met 10% verlaagd) **	€ 1.707,21	€ 103,25	€ 21.725,52

* Inclusief de inkomensondersteuning AOW van € 5,00 per maand.
** Deze verlaging geldt alleen voor huishoudens met een gezamenlijk inkomen vanaf € 3.490,45 bruto per maand.

Inkomensvoorziening voor oudere werklozen (IOW)

Hoogte IOW *	70% van het WW-/WGA-maandloon
Vermindering i.v.m. inkomsten	70%
Vermindering i.v.m. uitkering of pensioen	100%

* De IOW-uitkering is nooit hoger dan het sociaal minimum voor een alleenstaande.

Inkomensvoorziening oudere en gedeeltelijk arbeidsongeschikte werkloze werknemers (IOAW)

	Bruto per maand	Vakantiegeld	Bruto per jaar
Werkloze werknemer met partner, beiden 21 jaar of ouder	€ 1.797,02	€ 143,76	€ 23.289,36
Alleenstaande werkloze werknemer (23 jaar of ouder)	€ 1.409,74	€ 112,78	€ 18.270,24
Alleenstaande werkloze werknemer met 1 of meer meerderjarige medebewoners	€ 898,51	€ 71,88	€ 11.644,68

Inkomensvoorziening oudere en gedeeltelijk arbeidsongeschikte gewezen zelfstandigen (IOAZ)

	Bruto per maand	Vakantiegeld per maand	Bruto per jaar
Gehuwde en ongehuwde partners, beiden 21 jaar of ouder	€ 1.797,02	€ 143,76	€ 23.289,36
Alleenstaand (23 jaar of ouder)	€ 1.409,74	€ 112,78	€ 18.270,24
Alleenstaande met 1 of meer meerderjarige medebewoners	€ 898,51	€ 71,88	€ 11.644,68

Overlijden

Algemene nabestaandenwet (Anw)			
Soort uitkering	Bruto per maand *	Vakantiegeld	Bruto per jaar
Nabestaandenuitkering	€ 1.444,57	€ 95,67	€ 18.482,88
Nabestaandenuitkering met verzorgingsrelatie	€ 921,45	€ 68,33	€ 11.877,36
Uitkering voor nabestaanden die voor 1 juli 1996 AWW hadden	€ 617,53	€ 47,88	€ 7.984,92
Wezenuitkering tot 10 jaar	€ 475,20	€ 30,61	€ 6.069,72
Wezenuitkering van 10 tot 16 jaar	€ 703,29	€ 45,92	€ 8.990,52
Wezenuitkering van 16 tot 21 jaar	€ 931,38	€ 61,23	€ 11.911,32

* Inclusief de tegemoetkoming van € 19,03 per maand.

Overlijdensuitkering

De overledene ontving een uitkering uit:	Hoogte uitkering
WAO, WW, WAZ, WIA, Wajong, ZW, AOW of Anw	Eén maanduitkering

Arbeidsongeschiktheid

Wet werk en inkomen naar arbeidsvermogen (WIA)

Gedeeltelijk arbeidsongeschikt (35% - 80%)		
Soort uitkering	Hoogte	Duur
WGA-loongerelateerde uitkering	Eerste twee maanden 75% en daarna 70% van het laatstverdiende loon (gemaximeerd tot € 69.052,77)	Afhankelijk van het arbeidsverleden, maximaal 24 maanden
WGA-loonaanvullings-uitkering	70% van het laatstverdiende loon (gemaximeerd tot € 69.052,77), verminderd met de restverdiencapaciteit	Tot AOW-leeftijd, herkeuring of wanneer de restverdiencapaciteit voor minder dan 50% wordt benut
WGA-vervolguitkering	Afhankelijk van de mate van arbeidsongeschiktheid (zie onderstaande tabel)	Tot AOW-leeftijd, herkeuring of wanneer meer dan 50% van de restverdiencapaciteit wordt benut

Arbeidsongeschiktheid-spercentage	Uitkeringspercentage van het bruto-minimumloon	Bruto per jaar
80% of meer	70%	€ 18.098,64
65% - 80%	50,75%	€ 13.121,51
55% - 65%	42%	€ 10.859,18
45% - 55%	35%	€ 9.049,32
35% - 45%	28%	€ 7.239,46

Meer dan 80% arbeidsongeschikt			
	Hoogte	Duur	Maximaal bruto per jaar
Volledig en duurzaam arbeidsongeschikt (IVA)	75% van het laatstverdiende loon (gemaximeerd tot € 69.052,77)	Tot AOW-leeftijd	€ 51.789,58
Volledig arbeidsongeschikt, maar niet duurzaam (WGA)	Eerste twee maanden 75% en daarna 70% van het laatstverdiende loon (gemaximeerd tot € 69.052,77)	Tot AOW-leeftijd of herkeuring	€ 51.789,58 eerste twee maanden, daarna € 48.336,94

Werkloosheid

Werkloosheidswet (WW)	
Hoogte uitkering	Duur uitkering
75% van het laatstverdiende loon (gemaximeerd tot € 69.052,77)*	Maximaal 3 maanden
70% van het laatstverdiende loon (gemaximeerd tot € 69.052,77)	Afhankelijk van het arbeidsverleden, maar maximaal 21 maanden

* Wanneer wordt voldaan aan de referte-eis (artikel 17 WW).

Kindregelingen

Kinderbijslag	
Leeftijd kind	Bedrag
0 t/m 5 jaar	€ 261,70 per kwartaal
6 t/m 11 jaar	€ 317,77 per kwartaal
12 t/m 17 jaar	€ 373,85 per kwartaal

Kindgebonden budget	
Aantal kinderen	Maximum kindgebonden budget per maand
1	€ 137,75
2	€ 265,42
3	€ 393,08
4 of meer	€ 393,08 + € 127,67 extra per kind

Aanvullingen	Maximum aanvulling per maand
Per kind van 12 jaar of ouder	€ 22,25
Per kind van 16 of 17 jaar	€ 39,67
Alleenstaande ouders (per huishouden)	€ 320,67

Inkomen en vermogen	
Afbouw grens alleenstaande ouders	€ 25.855,20
Afbouw grens paren	€ 44.182,20
Afbouwpercentage	6,75%
Vermogensgrens alleenstaande	€ 127.582
Vermogensgrens paren	€ 161.329

Kinderopvangtoeslag	
	Maximum uurtarief
Dagopvang bij kindercentrum	€ 9,06
Buitenschoolse opvang bij kindercentrum	€ 7,79
Dagopvang of buitenschoolse opvang bij gastouder	€ 6,80

Permanent actueel bij Impact:
precies afgestemd op jouw adviespraktijk!

Wél continu up-to-date zijn, maar géén
overload aan nieuwsberichten?
Kies dan voor PA bij Impact.

Ga naar www.impact.nu/pa
en abonneer je snel!

Als PA-lid krijg je standaard
**5% korting op
alle opleidingen.**